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2η ενότητα 

Επίθετα-Επιθετικοί προσδιορισμοί 

 

Επίθετα: ονομάζονται οι λέξεις, οι οποίες φανερώνουν την ποιότητα ή την ιδιότητα ενός ουσιαστικού. Τα 

επίθετα βρίσκονται πάντα στο ίδιο γένος, στην ίδια πτώση και στον ίδιο αριθμό με το όνομα που 

συνοδεύουν. Όταν η σημασία των επιθέτων συνδέεται με την περιγραφή ενός αντικειμένου, τότε τα επίθετα 

ονομάζονται περιγραφικά.  Όταν η σημασία των επιθέτων συνδέεται με την οπτική γωνία του ατόμου που 

κάνει την περιγραφή, τότε τα επίθετα ονομάζονται σχολιαστικά. 

π.χ.  γαλάζια θάλασσα, μεγάλο σπίτι. 

Συντακτική λειτουργία επιθέτων 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Επιθετικός προσδιορισμός: είναι όταν το επίθετο προσδιορίζει το ουσιαστικό και βρίσκεται πάντα στην 

ίδια πτώση, γένος και αριθμό με αυτό. Φανερώνει μια μόνιμη ιδιότητα του ουσιαστικού το οποίο 

χαρακτηρίζει. 

Ως επιθετικοί προσδιορισμοί  μπορεί να χρησιμοποιούνται: 

α) επίθετα  

Π.χ Ήταν δυνατή ψυχή 

β) αντωνυμίες 

Π.χ  Τόση χαρά δεν την μπορούν τα μάτια. 

γ) αριθμητικά επίθετα  

Θα ήθελα τέσσερα μήλα σας παρακαλώ.  

δ) μετοχές.  

Επιθετικός προσδιορισμός: 

• Βρίσκεται μπροστά από 

κάποιο ουσιαστικό. Π.χ 

Ξύλινη καρέκλα, ψηλός 

τοίχος κτλ. 

• Δίνει πληροφορίες ή 

περιγράφει το ουσιαστικό 

Κατηγορούμενο: 

• Μετά από συνδετικό ρήμα 

(είμαι, φαίνομαι, 

παρουσιάζομαι, ονομάζομαι, 

εκλέγομαι, θεωρούμαι κτλ.) 

• Δίνει μία ιδιότητα στο 

υποκείμενο 

Π.χ Φαίνεται άρρωστος 

        Είναι ψηλός 
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Τα πληγωμένα πουλιά μεταφέρθηκαν στον κτηνίατρο. 

ε) ουσιαστικά 

Π.χ Είναι γέρος άνθρωπος 

στ) Ονόματα ή εθνικότητες 

Π.χ Γνώρισα έναν Γάλλο επιχειρηματία 

ζ) Επιρρήματα με άρθρο 

Π.χ Το δίπλα σπίτι γκρεμίστηκε 

 

Προσοχή! 

Πολύ συχνά το ουσιαστικό που προσδιορίζει ο επιθετικός προσδιορισμός παραλείπεται, γιατί εννοείται. 

Τότε ο επιθετικός προσδιορισμός παίρνει τη θέση του ουσιαστικού.  

Π.χ Οι νέοι είναι η ελπίδα του έθνους (νέοι άνθρωποι) 

Αριθμητικά επίθετα 

 

Ονομάζονται τα επίθετα που δηλώνουν αριθμούς. 

π.χ. μια σκάλα. 

Απόλυτα ονομάζονται τα αριθμητικά που φανερώνουν συγκεκριμένο πλήθος προσώπων, ζώων και 

πραγμάτων.  

π.χ. τρία μήλα. 

ένας-μία-ένα τρεις-τρία τέσσερις-τέσσερα 

 

Αρσ. Θηλ. Ουδ. Αρσ.,Θηλ. Ουδ. Αρσ.,Θηλ. Ουδ. 

Ονομ. ένας μία/μια ένα τρεις τρία τέσσερις τέσσερα 

Γεν. ενός μίας/μιας ενός τριών τριών τεσσάρων τεσσάρων 

Αιτ. έναν μία(ν)/μια(ν) ένα τρεις τρία τέσσερις τέσσερα 

 

Τακτικά ονομάζονται τα αριθμητικά που φανερώνουν τάξη ή σειρά. 

π.χ. πρώτο βραβείο. 


